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Råd för funktionshinderfrågor
vid miljö- och
hälsoskyddsnämnden och
fastighetsnämnden

PROTOKOLL 1/2025

Protokoll 1 /2025

Tid Onsdagen den 5 februari 2025 kl. 13.00-15.00

Plats Gamla biblioteket, Tekniska nämndhuset

Paragrafer§§ 1-7

Närvarande

Ledamöter
Stefan Mattsson, ordföranden (Synskadades Riksförbund
Stockholms stad)
Dolores Back, vice ordföranden (Neuroförbundet Stockholm)

Carin Lemberg (DHR - Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet
- Stockholmsavdelningen)
Lena Roos (Astma- och Allergiföreningen i Stockholm) §§1-5
Britt-Inger Stjernström (Reumatikerföreningen Stockholm)
Eva Söderbärj (FUB Stockholm - För barn, unga och vuxna med
utvecklingsstörning)
Uno Olofsson (Ångestföreningen i Stockholm)

Tjänstemän
Kerstin Thörner, rådssekreterare
Lykke Ask, rådssekreterare
Camilla Silfverling, ekonomichef, fastighetskontoret, §5
Anna Hadenius, förvaltningschef, miljöförvaltningen, §6
Emily Tjäder, stabschef, miljöförvaltningen, §6
Daniel Persson, avdelningschef, miljöförvaltningen, §6
Åsa Hoffman, enhetschef, miljöförvaltningen, §6
Mikael Åhman, miljö- och hälsoskyddsinspektör,
miljöförvaltningen, §6
Elinor Thorbiörnson Mainer, miljö- och hälsoskyddsinspektör,
miljöförvaltningen, §6
Amanda Salguero Engström, miljö- och hälsoskyddsinspektör,
miljöförvaltningen, §6
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§ 1
Val av justerare

Beslut
Rådet utser Dolores Back att tillsammans med ordföranden Stefan
Mattsson justera dagens protokoll.
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§2
Dagordningen fastställs
Dagordningen godkänns.
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§3
Föregående protokoll
Rådet godkänner protokoll nr 6/2024 från rådets sammanträde
den 4 december 2024.
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§4
Inkomna skrivelser och protokoll

Beslut
Rådet lägger skrivelserna till handlingarna.

Sammanfattning
Råden tar del av följande skrivelser och protokoll:

• Protokoll 5/2024 från kommunstyrelsens råd för
funktionshinderfrågors sammanträde den 2 december 2024.

• Protokoll 5/2024 från trafiknämnden och Stockholms Stads
Parkerings AB sammanträde den 14 oktober 2024.

• Protokoll 5/2024 från stadsbyggnadsnämndens och
exploateringsnämndens råd för funktionshinderfrågors
sammanträde den 15 oktober 2024.
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§5
Fokusområden och verksamhetsplan för 2025,
fastighetskontoret

Beslut
Rådet tackar för informationen.

Sammanfattning
Camilla Silfverling, ekonomichef vid fastighetskontoret presenterar
fastighetsnämndens verksamhetsplan för 2025.

Hon informerar övergripande om budgetprocessen i staden och
styrdokumenten kontoret har att förhålla sig till. Särskilt nämns
flerårsbudgeten, där det finns möjligheter för påverkan inför
kommande års budget och verksamhetsplan.

Rådet önskar att de ska ta vara delaktiga i fastighetskontorets
framtagande av verksamhetsplan inför kommande år.

Camilla svarar att det bästa sättet för rådet att påverka innehållet i
verksamhetsplanen är att dels löpande lämna synpunkter till
kontoret men även till nämnden.

Fastighetskontoret arbetar med tillgänglighet och delaktighet,
utifrån kommunfullmäktiges inriktningsmål och implementeringen
av Program för tillgänglighet och delaktighet för personer med
funktionsnedsättning.

Camilla förklarar vad det innebär för kontoret att förverkliga
programmet och kopplar ihop det med kontorets fokusområden för
året och ger exempel på genomförda aktiviteter som knyter an till
områdena.

Rådet önskar få återkoppling kring el-känslighetssäkrade kontor,
någon som rådet tidigare diskuterat med fastighetskontoret.

Camilla tar med sig önskan och ber att ta återkomma.
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§6
Fokusområden och verksamhetsplan för 2025,
miljöförvaltningen

Beslut
Rådet tackar för informationen.

Sammanfattning

Verksamhetsplan 2025
Anna Hadenius, förvaltningschef vid miljöförvaltningen presenterar
miljö- och hälsoskyddsnämndens verksamhetsplan för 2025.

Anna presenterar vilka satsningar kommunfullmäktige har beslutat
för nämnden, samt vilka frågor som förväntas bli allt mer
prioriterade framöver. Anna visar också några av de
verksamhetsområden som har koppling till tillgänglighet och
stadens program för tillgänglighet och delaktighet för personer med
funktionsnedsättning.

Märkning och allergikost

Daniel Persson, avdelningschef Iivsmedelskontrollen vid
miljöförvaltningen, presenterar livsmedelskontrollens fokusområde
- märkning och allergikost. Ett särskilt fokus under året kommer att
ligga på kontroll av märkningens storlek och läsbarhet kopplat till
allergenernas framhävning.

Redovisning av allergener styrs av EU:s allergenlista, vilket är en
förteckning över vilka ämnen som måste visas på en
Iivsmedelsförpackning.

Rådet framför att det är svårt för konsumenter att granska
följsamheten av lagstiftningen och att det kan vara svårt att tolka
märkningen eftersom den kan vara svårläst.

Daniel ber att få återkomma till rådet senare i år, med en rapport av
genomförda kontroller och önskar en fortsatt dialog med rådet kring
vad Iivsmedelskontrollen ska fokusera på till 2026.

Kosmetiska produkter

Mikael Åhman och Elinor Thorbiörnson Mainer, båda miljö- och
hälsoskyddsinspektörer på enheten för kemikalier och hälsa, miljö-
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och hälsoskyddsavdelningen vid miljöförvaltningen presenterar
fokusområdet kopplat till kosmetiska produkter.

Under året kommer enheten särskilt undersöka förekomsten av tre
förbjudna ämnen i kosmetiska produkter hos apotek samt ett urval
nätapotek.

Mikael och Elinor ber att få återkomma till rådet senare i år för att
rapportera resultatet av tillsynen.

Rådet hade uppmanats att ta med sig kosmetiska produkter som
diskussionsunderlag vilka Mikael och Elinor tog emot efter sin
dragning. Miljö- och hälsoskyddsinspektörerna ber att få
återkomma med en redovisning av innehållet på produkterna.

Rådet framför att det kan vara svårt att lita på butiker och att de
produkter som säljs är godkända och inte innehåller förbjudna
ämnen.
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§7
Övriga frågor

Beslut
Inga övriga frågor behandlades.

Vid protokollet
/'

!~
V
Lykke Ask
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